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Informacja 

 

Kto może potwierdzać praktykę projektową i budowlaną kandydatom na 

uprawnienia budowlane do projektowania i/lub kierowania robotami bez 

ograniczeń lub w ograniczonym zakresie w specjalności architektonicznej. 

 

Zasady odbywania praktyki zawodowej na uprawnienia budowlane  

w specjalności architektonicznej w zakresie ograniczonym i bez ograniczeń do 

projektowania i/lub kierowania robotami budowlanymi omawia Rozporządzenie 

Ministra Infrastruktury i Rozwoju z dnia 11 września 2014 r. a w szczególności 

rozdział 2 tego rozporządzenia: 

 

 

1. Paragraf 3 ust. 1 określa się, że praktyka zawodowa,  o której mowa w art. 

14 ust. 4 ustawy prawo budowlane z dnia 7 lipca 1994 r. z późniejszymi 

zmianami, odbywana jest po uzyskaniu dyplomu ukończenia studiów wyższej 

uczelni – czyli: 

- Architekt pragnący przystąpić do praktyki zawodowej na uprawnienia bez 

ograniczeń do projektowania i/lub kierowania robotami budowlanymi  

w specjalności architektonicznej musi posiadać dyplom ukończenia Wydziału 

Architektury II stopnia z tytułem mgr inż. arch.  

- Inżynier pragnący przystąpić do praktyki zawodowej na uprawnienia 

ograniczone do projektowania i/lub kierowania robotami w specjalności 

architektonicznej musi posiadać dyplom ukończenia Wydziału Architektury  

I stopnia lub pokrewny Wydziału Budownictwa II stopnia z tytułem inż. arch. 

lub mgr inż. 

W dalszym ciągu ustęp 1 określa, że praktyka zawodowa jest potwierdzana 

przez osobę wpisaną na listę członków izby, posiadającą  odpowiednie 

uprawnienia budowlane – czyli: 

- Architekt przyjmujący na praktykę projektową kandydata na uprawnienia 

budowlane do projektowania bez ograniczeń w zakresie architektury musi być 

czynnym członkiem izby architektów i posiadać uprawnienia do projektowania 

bez ograniczeń w specjalności architektonicznej. Architekt powinien pełnić 

funkcję projektanta i tylko prowadzący bezpośrednio praktykę może 

poświadczyć fakt odbycia praktyki. 

- Architekt przyjmujący kandydata na praktykę budowlaną na uprawnienia 

budowlane do projektowania i/lub kierowania robotami budowlanymi bez 

ograniczeń w zakresie architektury musi być czynnym członkiem izby 

architektów lub izby inżynierów budownictwa i posiadać uprawnienia 

budowlane do kierowania robotami bez ograniczeń w specjalności 

architektonicznej lub konstrukcyjno-budowlanej.  

Praktykę budowlaną może prowadzić również inżynier budownictwa 

posiadający uprawnienia budowlane do kierowania robotami budowlanymi bez 

ograniczeń w specjalności konstrukcyjno-budowlanej, będący czynnym 

członkiem izby inżynierów budownictwa. 

- Praktykę projektową na uprawnienia ograniczone do projektowania i/lub 

kierowania robotami mogą poświadczyć architekci posiadający uprawnienia do 

projektowania lub kierowania robotami bez ograniczeń lub w zakresie 
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ograniczonym w specjalności architektonicznej, będący czynnymi członkami 

izby architektów lub izby inżynierów budownictwa. Praktykę budowlaną 

poświadczają architekci lub inż. budownictwa posiadający uprawnienia 

budowlane do kierowania robotami bez ograniczeń lub w ograniczonym 

zakresie w specjalności architektonicznej lub konstrukcyjno-budowlanej będący 

czynnymi członkami izby architektów lub izby inżynierów budownictwa. 

- Prowadzący praktykę budowlaną, szczególnie na uprawnienia do 

kierowania robotami powinni pełnić funkcję kierownika budowy i tylko 

prowadzący bezpośrednio praktykę może poświadczyć fakt jej odbycia. 

 

 

2. Paragraf 3 ust. 2 określa, że zakres praktyki zawodowej powinien być zgodny  

z zakresem specjalności uprawnień budowlanych, o które ubiega się 

wnioskodawca. 

- Praktykę projektową na uprawnienia budowlane w specjalności 

architektonicznej prowadzą projektanci posiadający uprawnienia  

w specjalności architektonicznej. 

- Praktykę budowlaną na uprawnienia budowlane w specjalności 

architektonicznej prowadzą kierownicy budowy lub robót posiadający zakres 

specjalności architektonicznej lub konstrukcyjno-budowlanej. 

 

 

3. Paragraf 3 ust. 3 – Do praktyki zawodowej zalicza się praktykę odbytą po 

ukończeniu trzeciego roku studiów wyższych, potwierdzoną przez osobę 

posiadającą odpowiednie uprawnienia budowlane i wpisaną na listę członków 

izby. 

- Ustęp stanowi, że  na praktykę zawodową można przyjąć kandydata po 

ukończeniu trzeciego roku studiów I stopnia. Dokumentem  potwierdzającym 

ukończenie III roku studiów jest indeks akademicki z wpisem potwierdzającym 

ukończenie III roku lub wpis na 7 semestr IV roku. Najbardziej zalecanym 

dokumentem jest dyplom ukończenia studiów I stopnia z tytułem inż. arch.  

- Praktyka odbywana po III roku nie może kolidować z przebiegiem studiów 

stacjonarnych; przyjęcie praktykanta na 8-godzinny dzień pracy koliduje  

z programem studiów stacjonarnych. Nie występuje kolizja w przypadku 

kandydata odbywającego studia niestacjonarne. 

- Prowadzący praktykę zawodową kandydata na uprawnienia bez ograniczeń 

powinien sprawdzić, czy kandydat po III roku studiów jest należycie 

przygotowany zawodowo do odbycia praktyki na uprawnienia bez ograniczeń. 
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